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KOKOUSMUISTIO
Luonnos/sv 17.12.2015

 MAA- JA METSÄTALOUSMINISTERIÖ
▴ PL 30, 00023 VALTIONEUVOSTO (Helsinki)
▴ puh. (09) 16001 ▴ faksi (09) 160 53338

  JORD- OCH SKOGSBRUKSMINISTERIET
▴ PB 30, 00023 STATSRÅDET (Helsingfors)
▴ tfn (09) 16001 ▴ fax (09) 160 53338

 MINISTRY OF AGRICULTURE AND FORESTRY
▴ PO Box 30, FI-00023 GOVERNMENT, Finland (Helsinki)
▴ tel. +358 9 16001 ▴ fax +358 9 160 53338

Uuselintarvikelautakunnan kokous 6/2015

Aika Keskiviikko 16.12.2015 klo 9.30 – 11.30
Paikka Maa- ja metsätalousministeriö, Mariankatu 23, kokoushuone ”Niemennokka”

Läsnä: Poissa:
Aura Anna-Marja
Freese Riitta
Holm Yvonne
Mannonen Leena (puheenjohtaja)
Palosuo Timo
Piironen Vieno
Salminen Seppo
Törmäkangas Kirsi (asiantuntija)
Viljakainen Sanna (sihteeri, asiantuntija)
Viluksela Matti
Voutilainen Sari

Haikonen Anne
Heinonen Marina
Järvenpää Eila
Katina Kati
Mikkilä Vera
Nieminen Timo
Peltonen Kimmo
Raunio Hannu
Ryhänen Eeva-Liisa
Sontag-Strohm Tuula
Valsta Liisa
Virtanen Suvi

1 Kokouksen avaus ja järjestäytyminen, esityslistan hyväksyminen
Puheenjohtaja avasi kokouksen. Esityslista hyväksyttiin.

2 Kokousmuistion 5/2015 hyväksyminen
Hyväksyttiin kokousmuistio 5/2015.

3 Esteellisyyden toteaminen
Läsnäolijat eivät katsoneet olevansa esteellisiä käsiteltävissä asioissa.

4  Päivitetty uuselintarvikehakemus- ja –ilmoitustilanne
Hakemuskooste

- Metyylinikotiiniamidi (1-MNA) (162) - UK:n myönteinen ensiarvio on valmistunut ja se on
toimitettu lautakunnalle. Kommentteja ensiarvioon pyydetään mahdollisimman pian. sillä
vastalauseiden esittämiseen varattu aika päättyy 8.2.2015. Asia käsitellään loppuun säh-
köisellä menettelyllä.

- Synteettinen anatabiini (191) – Hakemus on vedetty pois käsittelystä
- Di-kalsiummalaatti (195) - Ensiarvio suosittaa lisäarviota EFSAn toimesta. Lautakunnalla ei

ollut huomauttamista tähän.

Uudet hakemukset

- Hakemus koskien spraykuivattua Terminalia ferdinandiana –uutetta (198) on jätetty Sak-
saan. Asiakirjoja ei ole vielä saatavilla, joten asiaan palataan.

- Hakemus koskien liukenevia kurkuminoideja (199) on jätetty Irlantiin. Asiakirjoja ei ole vielä
saatavilla, joten asiaan palataan.

Päätökset

- Eviran hyväksymiskirje (18.11.2015) koskien kalan fosfolipideistä valmistetun
fosfatidyyliseriinin markkinoille saattamisen sallimisesta (Enzymotec Ltd)

- Päätökset löytyvät komission sivuilta
http://ec.europa.eu/food/safety/novel_food/authorisations/list_authorisations/index_en.htm.
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Ilmoitukset

Komission ylläpitämä luettelo löytyy linkistä http://ec.europa.eu/food/safety/docs/novel-
food_notifications_en.pdf.

5 Suomeen jätetyt hakemukset ja vastaavuuslausuntopyynnöt - tilanne
Mahdollinen uusi hakemus koskien Memree-fosfatidyyliseriinivalmistetta odotellaan lautakun-
nan arvioitavaksi.

6 Gm-hakemukset
EFSAlta on valmistunut lausunto neljän EU:ssa hyväksytyn muuntogeenisen maissin
risteymästä (Bt11xMIR162xMIR604xGa21, hakemus nr 66)
http://www.efsa.europa.eu/en/efsajournal/pub/4297. Asia saatetaan loppuun kirjallisella
menettelyllä.

USA:n elintarviketurvallisuusviranomainen FDA on hyväksynyt muuntogeenisen lohen
käytettäväksi elintarvikkeena. EU:ssa tämän markkinointiin tarvittaan lupa. Lupaa edellyttävää
hakemusta ei ole jätetty arvioitavaksi EU:ssa. Suomessa on valmius valvoa lohen tuontia,
mikäli tarve vaatii.

7 Tilannekatsaus
Uuselintarvikeasetus ja hyönteiset

Uusi uuselintarvikeasetus on julkaistu 11.12.2015 ja se tulee voimaan 31.12.2015. Uusi asetus
(EU) 2015/2283 löytyy linkistä http://eur-lex.europa.eu/legal-content/FI/TXT/PDF/?uri=CELEX:32015R2283&from=FI.

Asetusta sovelletaan täysimääräisesti 1.1.2018 alkaen, jolloin mm. avoimet hakemukset
siirtyvät uuden säädöksen mukaisiksi hakemuksiksi. Siihen asti hakemuksia käsitellään ja niitä
arvioidaan nykyisen asetuksen mukaisesti. Viimeistään 1.1.2018 valmistuu myös
uuselintarvikeluettelo (unionin luettelo), joka koostaan nykyisistä luvista ja ilmoitusmenettelyllä
vastaavina tuotteina markkinoille saatetuista tuotteista. Luvat tulevat geneerisiksi eli kaikki
halukkaat voivat saattaa tällaiset tuotteet markkinoille EU:ssa.

Hyönteiset kuuluvat uuden asetuksen piiriin. Hyönteisiin sovelletaan ”olemassa olevina
tuotteina” siirtymäaikaa niin, että jos ne on 1.1.2018 mennessä laillisesti saatettu markkinoilla
ja niistä on tehty hakemus tai ilmoitus (= perinteiset elintarvikkeet kolmansista maista) EU:ssa
2020 mennessä, voivat ne olla markkinoilla kunnes niistä on tehty uuden asetuksen mukainen
päätös. Tämä pätisi sellaisissa EU-maissa, joissa (kokonaisia) hyönteisiä ei ole pidetty
uuselintarvikkeina. Tilanne Suomessa ei siis tältä osin muuttuisi mitenkään.

Nanomateriaalit ovat asetuksen piirissä heti. Nanomääritelmä tulee asetuksesta (EU)
1169/2011. Määritelmää voidaan mukauttaa tieteen ja tekniikan kehittyessä ja sitä muutetaan
delegoiduin asetuksin. Määritelmän muuttamista koskevien säädösten valmistelu voidaan
aloittaa 31.12.2015, mutta sovelletaan vasta 1.1.2018.

Tulkinnat elintarvikkeen kuulumisesta asetuksen soveltamisalaan tekevät edelleen
jäsenvaltiot. Toimijoiden tehtävä on tuottaa tiedot käyttöhistoriasta, jotka viranomainen arvioi.
Menettelyistä tehdään täytäntöönpanoasetus, jota sovelletaan siinä asetetussa määräajassa.
Komissio voi vahvistaa astuksen soveltamisen tuotteeseen täytäntöönpanosäädöksellä
1.1.2018 alkaen.
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8 Eviran kuulumiset ja tulkintoja asetuksen soveltamisesta
Luonnonyrttiopas on arvioitavana ’Hyvän käytännön ohjeena’ ja arviointityö etenee. Villiyrtit
puhuttavat edelleen paljon, ala järjestää koulutusta ja Eviraan tulee paljon kyselyjä, luennointi-
ja haastattelupyyntöjä.

9 Muut asiat ja vuoden 2016 kokoukset

Lautakunnalle jaettiin tiedoksi kokousmuistio komission uuselintarvikeryhmästä 9.11.2015
sekä kokousmuistiot PAFF GMFF-kokouksista 19.10. ja 18.11.2015.

Lisäksi jaettiin tietoa ja keskusteltiin Imparas-hankkeesta (Improving Allergy Risk Assessment
Strategy for new food proteins).

Vuoden 2016 kokoukset on suunniteltu pidettävän seuraavina päivinä MMM:ssä:
keskiviikkoisin klo 9.30 alkaen 10.2.2016; 13.4.2016; 15.6.2015; 31.8.2015; 19.10.2015 ja
14.12.2016.

Lautakunnan toimikausi päättyy toukokuussa 2017. Alustavasti otettiin esille kauden
mahdollinen jatkaminen vuodella, jolloin luontevasti siirryttäisiin nykyisestä asetuksesta uuteen
järjestelmään. Tähän palataan ensi vuonna.

Puheenjohtaja Leena Mannonen Sihteeri Sanna Viljakainen


